
 

Fråga till Gymnasienämndens ordförande Peter Vigren (S):  
 
Är en segregation av 
språkintroelever lämpligt för 
integrationen?  
 

Till Umeå kommunfullmäktige 
2017-09-20 

 
Problemen med inomhusmiljön blev akut på Fridhemsgymnasiet våren 
2016. En del av eleverna och personalen fick flytta till Umebygdens 
gamla sjukhem, nu kallat Västra gymnasiet. De elever som flyttade till 
Västra gymnasiet var de elever som gick Språkintroduktionsprogrammet 
och elever på Introduktionsprogrammet. Denna hösttermin har dock 
Introduktionsprogrammet flyttat till en annan flygel av huset medan 
språkintroduktionsprogrammets elever och personal fick stanna kvar. 
Den planerade flytten tillbaka på det nya färdigrenoverade Östra 
skolan/Fridhemsgymnasiet är inte planerad förrän om 2 år, d.v.s hösten 
2019.   

Detta har lett till att det skapats en gymnasieskola som endast består av 
elever som inte har svenska som modersmål. 

Eleverna på Språkintroduktionsprogrammet anser att de är särbehandlade 
och inte bara med tanke på de hälsoproblem som lokalerna har orsakat. 
Språkintroduktionseleverna ställer sig frågan varför de är kvar i lokaler 
som för Introduktionseleverna ansågs för skadliga att vistas i, många av 
dem använder ord som rasism. 

Fråga: 
- Anser du att det var lämpligt ur integrationshänseende att segregera 
språkintroduktions elever? 
 
- På vilka grunder har beslutet om att endast flytta eleverna på 
Introduktionsprogrammet tagits?  
 
 
Elisabeth Zachrisson 
Vänsterpartiet 

 


